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Koordinační skupina KHK pro zajištění změn v systému péče o duševně 
nemocné 
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 

Místo konání Kvůli aktuální epidemické situaci 
proběhlo setkání online přes 
platformu google.meet.com 

Ze dne 9. února 2022 

Téma Viz program 

Zúčastnění 
 

Mgr. Smudková/ Mgr. Zuzana 
Kučerová/ Jana Kučerová/ Mgr. 
Khýn/ Mgr. Provazník/ Mgr. 
Hlubučková/ Mgr. Šejvlová / Mgr. 
Špryňarová / Mgr. Skalská/ Roboch 
BA/ Ing. Holomková/ MUDr. 
Kozáková/ Mgr. Fialová/ Mgr. 
Heczková / Veselka, MBA/ Mgr. 
Pavlíček/ Mgr. Berdychová/ 
Mgr. Fremuthová/  
MUDr. Endresl/ Mgr. Fiedlerová/ 
Mgr. Hynková/ Ing. Mgr. Vitvar/ Bc. 
Machová, DiS./ Mgr. Hrnčířová 
 
Hosté: Mgr. Drinková/ MUDr. 
Tlášková 

Účast 
omluvili 

Bc. Žočková/ 
MUDr. Fink/ 
MUDr. Pokorná/ 
MUDr. Railová/ 
Mgr. Filková/ 
MUDr. Hrnčiarová/ 
MUDr. Szymanská/ 
MUDr. Wolna/ 

Termín 
příštího 
setkání 

30. března 2022 Místo 
příštího 
setkání 

Bude upřesněno 

 

Program:  

12.30 – 12.45   Zahájení, přivítání členů i hostů 

12.45 – 13.15  Představení nových členů KS, návrhy na doplnění členů KS 

13.15 – 13.30 Novinky na PO Nemocnice Jičín (zástupci PO Nemocnice Jičín) 

13.30 – 13.45 Novinky z RIAPS Trutnov – představení nových služeb, data 
z telefonické krizové pomoci (Lucie Skalská) 

13.45 – 14.15 Stěžejní události v období od posledního setkání KS (KÚKHK) 

14.15 – 14.45 Novinky z MZČR (Zbyněk Roboch) 

14.45 – 15.00 Diskuze, dotazy, připomínky, rozloučení 

 

ČÍSLO OBSAH 
 

V zápisu ze setkání jsou zaznamenány povětšinou informace bez určení, kdo se 
případně dotazoval či komentoval – nejde o přepis. Smyslem je předání informací 
nepřítomným (čtenářům zápisu) o tematickém zaměření, diskutovaném. 
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1. Zuzana Kučerová přivítala stávající i nové členy KS, přivítala hosty. Mezi nové členy 
KS se zařadili: 

 Mgr. Pavlína Šejvlová, nová vedoucí Centra péče o duševní zdraví. Funkci 
přebrala po paní Šťastné. Kontakty na novou vedoucí jsou stejné. 

 Mgr. Petr Pavlíček, nový ředitel Péče o duševní zdraví. KS se bude účastnit 
dle vlastního uvážení a témat v programu. 

 Josef Veselka, MBA, konzultant a manažer kvality v PN v rámci projektu 
deinstitucionalizace. 

Hosté KS: 

 Mgr. Romana Drinková, koordinátorka multidisciplinarity v PN Havlíčkův 
Brod od 1. února 2022. Společně s Janou Heczkovou připraví přehled 
aktivit, se kterými se již na Romanu Drinkovou můžeme obracet. 

 MUDr.  Iva Tlášková, primářka Psychiatrického oddělení Nemocnice Jičín. 

2. Zuzana Kučerová vyzvala stávající členy, aby případné návrhy na doplnění členů 
koordinační skupiny posílali průběžně. Uvedla také možnost zvaní hostů na 
jednotlivá setkání. Zbyněk Roboch navrhl přizvat na některé z dalších setkání Mgr. 
Kláru Laurenčíkovou Šimáčkovou za dětské duševní zdraví a nové služby v rámci 
RPDZ. Členové tuto nabídku uvítali a rádi by jí využili. 

3. Zuzana Kučerová na základě požadavků některých členů KS oznámila termíny 
setkání KS pro zbytek roku 2022: 30. března, 11. května, 29. června, 14. září, 19. 
října, 30. listopadu. Setkání bude vždy probíhat od 12.30. V případě prezenčního 
setkání bude zajištěna i možnost připojení online. 

4. Lucie Skalská představila novinky z RIAPS Trutnov – představení nových služeb, 
data z telefonické krizové pomoci. 

 Od 1. února byla spuštěna služba sociální rehabilitace v pobytové formě. 
K termínu setkání byla obsazena 2 lůžka ze 4. Tato sociální služba je hrazena 
klienty dle úhradové vyhlášky. Původní záměr byl poskytování pobytové 
krizové pomoci, nyní musí upravit náplň služby dle registrovaného § 70. 
Klienti se mohou účastnit denních aktivit v rámci CDZ. Smlouva se uzavírá 
na dobu určitou (30 dní) a následně může být v případě nutnosti 
prodloužena. 

 V Trutnově bylo také zprovozněno 5 lůžek v chráněném bydlení. Všechna 
lůžka jsou obsazena. 3 z 5 klientů byli přijati z dlouhodobé hospitalizace 
v psychiatrických nemocnicích Kosmonosy a Havlíčkův Brod. RIAPS by rád 
přidal ještě další lůžka, protože cítí jejich potřebnost. 

 Na telefonické krizové pomoci zaznamenávají znatelný nárůst hovorů. Cca 
30 % hovorů probíhá v noci, v 14 % případů se jedná o konzultace osoby 
blízké nebo rodinného příslušníka osob s duševním onemocněním. Více, 
než 50 % volajících je současnými klienty CDZ. TKP je mimořádným členem 
České asociace pracovišť linek důvěry (Česká asociace pracovišť linek 
důvěry (capld.cz)) a taktéž je zařazena do adresáře Ministerstva vnitra 
(ADRESÁŘ POMOCI (telefonní informační a krizové linky a online pomoc v 
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České republice) - Ministerstvo vnitra České republiky (mvcr.cz)).  

- Jana Heczková a Zbyněk Roboch se dotázali, zda se předpokládá rozšíření 
fungování linky i na podobu chatovacího prostředí. Odpověď od paní 
Skalské byla, že v tuto chvíli o této možnosti neuvažuji z důvodu kapacity 
personálu. 

- Zbyněk Roboch se dále dotázal, v jakém poměru se jedná o klienty 
využívající i jiné služby CDZ RIAPS a v kolika procentech se jedná o osoby 
bez předchozí spolupráce s RIAPSem. Odpověď je zhruba 50 % osob 
využívající další služby CDZ, 50 % se jedná o osoby nevyužívající jiné služby 
CDZ. 

5. Ve 13.15 se připojili zástupci Psychiatrického oddělení Nemocnice Jičín (paní 
primářka Tlášková, pan doktor Endresl), aby poreferovali o novinkách v přípravě 
stavby nové budovy psychiatrie. V tuto chvíli jednání ustala, čeká se na další kroky. 
Na PO začínají známky frustrace z nejasné budoucnosti vývoje situace (nejasné 
priority, otázky přesunu do Nového Bydžova, …). Paní náměstkyně Berdychová 
přislíbila projednání situace s panem radním Finkem. Dle zástupců PO by pro 
uklidnění situace stačily kroky například k vytvoření projektu.  

6. Zuzana Kučerová představila novinky od minulého setkání KS za Krajský úřad: 
- Bod z minula: Teamleadři aktivit v rámci připravovaného IP jsou již v HK, 

Náchodě a Rychnově. Po uskutečnění KS je obsazena také pozice na 
Trutnovsku. Zbývá Jičín. 

- Bod z minula: Krajský koordinátor pro Pardubický kraj již je od 1. února. 
Pravidelná čtvrtroční setkání s Pardubickým krajem. Pokud by bylo potřeba 
něco domluvit společně v kooperaci obou krajů, pak jsou tato setkání přímo 
vhodná – možné zasílat podněty průběžně. 

- Možnosti, které lze využít k podpoře duševního zdraví: aplikace Nepanikař 
(Nepanikař - První pomoc při psychických potížích (nepanikar.eu)), Hedepy 
(Vyzkoušejte psychoterapii přes videohovor — Hedepy), Opatruj se 
(Duševní zdraví — Opatruj.se) 

- Doplnění do minulého zápisu: Proplácení psychoterapií/podpora duševního 
zdraví zdravotními pojišťovnami pro rok 2022. VZP (maximálně 10 sezení do 
maximální celkové výše 5 000 Kč), Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra 
ČR (maximálně 2 000 Kč), Česká průmyslová pojišťovna (bude teprve 
upřesněno), Zaměstnanecká pojišťovna Škoda (maximálně 2 000 Kč) – více 
informací vždy na jejich webových stránkách. 

- Článek do časopisu Ahoj, rodino! – Již zaslán požadavek na bod do obsahu. 
Pokud by se někdo chtěl ujmout tématu a vytvořit článek na téma 
duševního zdraví, ať se ozve Zuzaně Kučerové co nejdříve. 

- Aktualizují se transformační plány nemocnic – spolupráce se spádovými 
nemocnicemi. Na konci ledna proběhla prezentace kontinuity komunikace 
s nemocnicemi pro Ministerstvo zdravotnictví. Pro příští setkání by bylo 
vhodné připravit krátké představení aktualizací transformačních plánů. 
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- Připomenutí možnosti společných supervizí. V případě zájmu se obracejte 
na Janu Heczkovou. 

- V Hradci Králové byla založena pobočka sociálního podniku Výměník. V HK 
zajišťují administrativní činnosti pro firmy.  

- Kurz Administrativní pracovník ve zdravotnictví – délka trvání zhruba 3 
měsíce, akreditováno od IPVZ. Absolvent je způsobilý nakládat se 
zdravotnickou dokumentací. (Kurz – Administrativní pracovník ve 
zdravotnictví - Detail vzdělávací akce | IPVZ) Jedna z možností jak pomoci 
psychiatrickým ambulancím s administrativou. Prosím o předání informace 
potenciálním zájemcům. 

- Jednání s Univerzitou Hradec Králové. Zvažovaná možnost jednání o 
vytvoření katedry psychologie. Nyní v procesu sbíraní a analyzování 
informací. Dále vyjednávání o podpoře přípravy studentů pro práci v oblasti 
duševního zdraví.  

- Během podzimu proběhla konference sociální psychiatrie – většina 
příspěvků a prezentací je k dispozici na webu: Program | Konference 
sociální psychiatrie 2020 (ksp2021.cz) 

- K 31. 1. 2022 byl ukončen projekt CDZ II. Krajský úřad pořádá 16. 2. setkání 
s vedením PDZ o dalším rozvoji a strategii rozvoje CDZ v kraji. O novinkách 
budou členové KS informování při dalším setkání. 

- Pozvánka na destigmatizační aktivity od Na rovinu (paní Moravcová prosí o 
spolupráci při šíření pozvánek na akce) Beseda „Nejsme v tom sami“ pro 
rodinné příslušníky lidí s duševním onemocněním – narovinu.net 

- Započala příprava webinářů pro zdravotně sociální pracovníky nemocnic. 
První webinář proběhne 17. března od 12.30 na téma sociální rehabilitace. 
Více informací naleznete v přiložené pozvánce. 

7. V druhé polovině setkání představil Zbyněk Roboch novinky z Ministerstva 
zdravotnictví v oblasti reformy péče o duševní zdraví. 

- V průběhu tohoto roku končí jednotlivé projekty. Kraje postupně přechází 
na zřizování pozic krajských koordinátorů služeb péče o duševní zdraví. 

o Zbyněk Roboch bude na MZ působit do září 2022 jako vzdělavatel. 
Můžete tedy prezentovat novinky a informace z MZ a zároveň 
přenášet požadavky z kraje směrem k MZ. 

- V březnu se předpokládá prodiskutování s MZ a kraji o dalších projektových 
záměrech a směřování reformy v dalším projektovém období. 

- V tuto chvíli není pravděpodobné, že by byly podporovány stejné věci, spíše 
se přiklání k podpoře nových věcí nebo návazných projektů. 

- V jednání je také financování sociální části CDZ. Pokud by neproběhly škrty, 
budou finance pravděpodobně od dubna. 

- Řešení konceptu krizových služeb – pokrytí ČR páteřní sítí krizových služeb. 
Probíhá mapování. 
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- V průběhu reformy probíhaly různé webináře a semináře i se zahraničními 
hosty. Některé záznamy z nich jsou dostupné na stránkách reformy 
(webináře | Reforma psychiatrie). 

- Nabídka zajištění vzdělávacích okének v rámci KS/dní – dle našich potřeb. 
Zbyněk Roboch může zajistit školitele/hosty. Náměty a požadavky prosím 
zasílejte Z. Robochovi a Z. Kučerové průběžně. 

- Výzva a apel na Krajský úřad pro zvážení zaměstnávání osob s duševním 
onemocněním na adekvátní pozice. 

- 19. a 20. května 2022 proběhne v Brně mezinárodní konference „Výzva a 
příležitosti v reformě péče o duševní zdraví“. Více informací bude 
zveřejněno na stránkách Reformy: Domů | Reforma psychiatrie. 

- Seznam stážových míst – bude zaslán. 
- Seznam pečujících skupin pro čerpání inspirace a sdílení praxe – bude 

zaslán. 
- Apel na analyzování provazeb na projekty v jiných oblastech – např. 

z MŠMT, MRR – směřování sil tam, kde to je aktuální. 
- Kontakt na Zbyňka Robocha: 724 148 328, zbynek.roboch@mzcr.cz  

8. Josef Veselka navrhl doplnění programu o bod zaměřený na kvalitu péče 
v psychiatrických nemocnicích. Vznesl dotaz na to, jak nemocnice zpracovávají 
plány zotavení a jak tyto plány předávají sociálním službám při propouštění 
pacienta? 

- Alena Fialová za Kosmonosy doplnila, že práce s těmito plány je v začátcích 
– postupně se to jednotlivá oddělení učí a aplikují u pacientů. Prosí o 
trpělivost, neboť se jedná o dlouhodobý proces. 

- Jana Kučerová se dotázala na výsledky šetření kvality, které probíhalo v PN 
Havlíčkův Brod. Pro tento účel je přidán do zápisu kontakt na pana Veselku: 
605726208, j.veselka@imosh.cz. Pan Roboch doporučuje zprávy 
ombudsmana, kde jsou dostupné souhrnné výsledky šetření (Evidence 
stanovisek ombudsmana (ESO) | Ombudsman (ochrance.cz)) 

- Lenka Machová za PN Havlíčků Brod: V PNHB se plány zotavení pilotovaly 
na 5 odděleních. Současná forma je pro personál nesmírně zatěžující, proto 
je potřeba se dále bavit o formě. Za PNHB jsou připraveni s plány pracovat 
a postupně je zavádět, stejně tak jako například s institutem dříve 
vysloveného přání. 

o  Petra Špryňarová z CDZ HK podpořila PNHB v tom, že současná 
forma plánů je dlouhodobě neudržitelná z důvodu nedostatku 
personálu pro vytváření takto objemných materiálů. S PNHB mají 
v současné době nastavenou dobrou spolupráci na navazování 
spolupráce a předávání pacienta do služby. 

- Josef Veselka apeluje pro využívání těchto plánů pro kompatibilní přechod 
mezi nemocnicí a službou. Současnou podobu plánů hodnotí jako 
adekvátní, takto zpracovaný plán poskytuje dostatek informací a obsahuje 
celou šíři potřeb, které je u pacienta/klienta potřeba mapovat. Jedná se o 
záznam, co se s osobou v nemocnici po dobu hospitalizace děje. 
Nevyužívání plánů považuje za slabé místo reformy a žádá o zvážení 
přístupu v budoucnu. 
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- CDZ Hradec Králové i CDZ RIAPS Trutnov v roce 2022 projdou vnitřním 
auditem kvality. 

9. V závěru setkání byly znovu připomenuty termíny příštích setkání: 30. března, 11. 
května, 29. června, 14. září, 19. října, 30. listopadu vždy od 12.30. Upřesněno 
bude pouze místo setkání. Bude zachován formát možnosti i online připojení. 
Následně proběhlo rozloučení. 
Finální podoba zápisu bude uveřejněna na webových stránkách Krajského úřadu po 
zapracování navrhovaných připomínek a doplnění od členů KS. Zápisy z jednání 
koordinační skupiny | Královéhradecký kraj (kr-kralovehradecky.cz)  

 

ÚKOLY  
Zodpovídá: Znění úkolu: Termín: Stav: 
Z. Kučerová Zápis, zaslání k revizi, úpravy dle revizí, zaslání 

ke zveřejnění 
Vše do 9. 3.  
2022 

O 

Všichni Zaslat body do programu příštího setkání Do 22. 3. 2022 O 
Všichni Zasílat náměty na hosty/školitele pro 

vzdělávací okénka/dny Z. Robochovi a Z. 
Kučerové 

průběžně N 

A. Fialová, L. 
Machová 

Připravit krátké shrnutí o aktualizovaných 
transformačních plánech 

Příští setkání N 

Z Kučerová, Z. 
Roboch 

Zaslání příloh: seznam stážových míst, seznam 
pečujících skupin 

Průběžně N 

    
    
    

Pozn. ke stavu splnění úkolů: N = Nový /   K = uKončen  /   P = Posunut  / T = Trvá  / Z = Zrušen /
  O = Opakující se 

 

Zapsala: Z. Kučerová   

Zapracované připomínky od:  


